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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ki segít az elszegényedő nyugdíjasokon?" 

Tisztelt Miniszter úr!

Az idősek nagy része nemcsak egészségügyi szempontból veszélyeztetett, hanem anyagilag is 
rendkívül kiszolgáltatott. Különösen nehéz helyzetben vannak az átlag alatti nyugdíjban részesülők.
Körülbelül 1,5 millió főre tehető azok létszáma, akiknek a nyugdíja a havi 150 ezer forintot sem éri 
el. Látni kell azt is, hogy minél régebben vonult valaki nyugállományba, annál alacsonyabb 
nyugdíjból él. A nők ráadásul egész életükben jelentősen kevesebbet kerestek, mint a férfiak, azaz 
alacsony bérekből pedig alacsonyabb nyugdíjak lesznek. Ezt az egyébként is elkeserítő helyzetet 
súlyosbítja az elmúlt hónapokban elszabaduló infláció, a forint romlása és a megugrott 
élelmiszerárak. Ezek mind újabb és újabb terheket rónak az egyébként is nyomorgó idősekre.

Látom, hogy van törekvés a nyugdíjasok helyzetének javítására. De a 13. havi nyugdíj első részlete 
csak jövőre érkezik. De mindenkinek be kell látnia, hogy az éhező embereknek azonban most van 
szüksége segítségre.

Külön szeretném megkérni arra, hogy a 13. havi nyugdíj kapcsán ne hivatkozzon annak az MSZP 
kormányzása idején történő megszüntetésére. Egyrészt azért, mert a bajba jutottak helyzete nem 
lehet pártpolitikai kérdés, ráadásul a nyugdíjasok között ugyanúgy ott vannak az összes párt 
szavazói. Másrészt akkoriban egy 80 éve nem látott gazdasági válság dúlt a világban és a 
kormánynak nem volt más választása. Ellentétben a Fidesz-KDNP kormányzásának időszakával, 
amikor a gazdasági fellendülés idején sem volt elég kerek tíz esztendő, hogy ezt a juttatást újra 
életre hívják. Tehát tulajdonképpen tíz éve egyetértenek ezzel az intézkedéssel akkor, amikor nem 
állították ezt vissza. Ha ebben meg tudunk állapodni, akkor cserébe én is megígérem, hogy nem 
kérem számon a 14. havi nyugdíjat, amit a miniszterelnök egy korábbi kampányban megígért.



A 300 ezer tagot tömörítő Nyugdíjas Szervezetek Egyeztető Tanácsa már március elején 
figyelmeztetett a küszöbön álló veszélyekre és kidolgozta legfontosabb javaslatait. Tisztában 
vagyunk azzal, hogy most a gazdaságnak is szüksége van támogatásra, hogy termelési képessége a 
járvány után helyreálljon. Mégis azt gondoljuk, hogy a kormányzat számára is jobb és olcsóbb 
megoldást jelentenek ezek az intézkedések, mint megvárni az esetleges jövőbeni katasztrófákat. 
Kérem, hogy ne vessék el azonnal ezeket a javaslatokat. Inkább folytassuk le az előzetes 
egyeztetéseket a lehető legszélesebb körben az érintettekkel, az idősügyi szervezetekkel.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter urat:

1. Van-e lehetőség egy egyszeri, 50 ezer forintos juttatás kifizetésére a 150 ezer forint alatti 
ellátásban részesülők számára?

2. Várható-e az alultervezett infláció miatti januári 2,8 százalékos éves nyugdíjemelés helyett egy 
magasabb juttatás a különbözet azonnali és visszamenőleges kifizetésével?

3. Indokoltnak látja-e a minisztérium a Nyugdíjbiztosítási Alap költségvetésében a segélyezésre 
fordítható méltányossági keret érzékelhető emelését?
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